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ČESKO: Předseda vlády Petr Fiala na tiskové konferenci vlády oznámil, že má vlastně pro
občany řadu dobrých zpráv. Mimo jiné tu, že od počátku roku vláda vydala na pomoc
Čechům, Moravanům a Slezanům 70 miliard korun. Ministr vnitra Vít Rakušan oznámil,
kolik bude řešení uprchlické krizi v této chvíli stát a popsal, kdo by to měl zaplatit.

„Máme několik informací z dnešního jednání vlády. Vlastně je to spousta dobrých zpráv,“ začal Fiala
tiskovou konferenci vlády.

První dobrou zprávou podle něj je, že se zlepšuje covidová situace. „Můžeme si tak říct, že po dvou
letech máme možnost užít si Velikonoce bez různých omezení a opatření. Přesto žádáme všechny,
aby se i dál chovali rozumě,“ poprosil všechny předseda vlády.

Vedle toho má prý vláda plán, jak zvládnout důsledky ruské invaze na Ukrajinu, které pociťují všichni
lidé, např. u pump. „V této souvislosti chci říci, že od počátku roku šlo českým občanům 70 miliard
korun, abychom jim pomohli zvládnout tyto dopady,“ oznámil Fiala.

 

 

Po něm si vzal slovo ministr vnitra Vít Rakušan (STAN), který oznámil, že do Česka prozatím dorazilo
méně než 300 tisíc uprchlíků a nikdo z nich nespí na ulici na lavičce. Ukrajinský velvyslanec Jevhen
Perebyjnis prý už vládě sdělil, že se někteří Ukrajinci začínají vracet do Kyjeva, vrací se do svých
bytů, pokud to jde.

U těch, kteří se nemají kam vrátit, protože jejich dosavadní život ruští okupanti v podstatě vymazali,
chce vláda dál maximálně pomáhat, chce jim pomoct učit se jazyk, najít si rychle práci a začlenit se
do společnosti, pokud o to tito lidé budou mít zájem.

„Nám ty dosavadní propočty vycházejí na náklady 54 miliard korun. A bavíme se o tom, že se
značnou část těchto prostředků pokusíme získat z fondů EU,“ uvedl ministr vnitra.

Všem připomněl, že čím dříve budou ukrajinští uprchlíci v Česku pracovat, tím rychleji začnou
přispívat do české ekonomiky a tím pomohou českým občanům. V regionech, kde bude o jejich
pracovní nasazení zájem.

Rakušan chce o integraci ukrajinských uprchlíků vést celospolečenskou debatu.

„My se nesmíme bát obhajovat naše závěry, ale také se nesmíme bát uznat, že jsme se v některých
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odhadech třeba mýlili, opravit je na základě zkušeností a přijít s takovým dokumentem, který zajistí
České republice, českým občanům, ale také uprchlíkům dobrou budoucnost,“ uvedl Rakušan.
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